
عضو کمیس�یون اجتماعی مجلس با اش�اره 
به برگ�زاری انتخاب�ات هیات رییس�ه مجلس 
گفت: به نظر می رس�د جایگاه آقای قالیباف در 
ریاست مجلس تثبت ش�ده است ولی احتمالا 
در بین ناظران و دبیران هیات رئیسه تغییراتی 

خواهیم داشت. 
»حس��ن محمدیاری« در گفت و گ��و با خبرنگار 
سیاس��ی ایرنا درباره انتخابات هیات رئیسه مجلس 
شورای اس��امی گفت: با توجه به انتقادهایی که به 
عملکرد هیات رئیس��ه مجلس وج��ود دارد و از آنجا 
خواس��ته های نمایندگان در یک س��ال اخیر محقق 
نش��ده، به نظر می رس��د تغییر و تحولاتی به لحاظ 
تعداد و تنوع کاندیداها در انتخابات پیش روی هیات 

رئیسه مجلس ایجاد شود.
نماینده مردم رضوانش��هر، تالش و ماس��ال درباره 
نمایندگانی که زمزمه ثبت نام آنها ش��نیده می شود، 
افزود: بعض��ی از نمایندگان ادوار و نمایندگان فعلی 
ب��رای جایگاه نایب رئیس، جای��گاه ناظری و دبیری 
ثب��ت نام خواهند ک��رد. در عین حال پیش از اینکه 
رای گیری انجام شود، در فراکسیون ها مختلف رای 
گی��ری صورت می گیرد. عضو کمیس��یون اجتماعی 
مجلس ش��ورای اس��امی درباره اینک��ه آیا تغییری 
در جایگاه ریاس��ت مجلس ایجاد می شود؟ گفت: به 
نظر می رس��د جایگاه آقای قالیباف تثبت شده است 

ول��ی در بی��ن ناظران هیات رئیس��ه و دبیران جا به 
جایی هایی خواهیم داش��ت. محمدیاری در پاسخ به 
این س��وال که آیا داوطلب شدن »امیرحسین قاضی 
زاده هاشمی« و »علی نیکزاد« برای انتخابات ریاست 
جمهوری در احتمال ع��دم انتخاب آنها برای هیات 
رئیسه اثرخواهد گذاشت؟ عنوان کرد: در هر صورت 
وقتی یک نف��ر  برای مدیریت جدید اق��دام می کند،  
جایگاه اولیه او متزلزل می ش��ود که طبیعی اس��ت و 
ای��ن هم به مقدار انگیزه آنها برای رس��یدن به جایگاه 
جدید بس��تگی دارد. وی ادام��ه داد: البته آقای نیکزاد 
از داوطلبی برای ریاس��ت جمهوری انصراف دادند ولی 
»عبدالرضا مصری« نماینده مردم کرمانشاه در مجلس 
از گزینه های مطرح برای عضویت در هیات رئیسه است. 
عضو کمیس��یون اجتماعی درباره عملکرد یک س��اله 
هیات رئیسه مجلس ش��ورای اسامی گفت: عملکرد 

هیات رئیسه می توانست بهتر از آنچه که فعا هست، 
باشد. وی با اشاره به درخواست خود در زمینه بررسی 
صاحیت داوطلبان انتخابات شوراها افزود: موضوع رد 
صاحیت  داوطلبان انتخابات ش��وراها در شهرستان ها 
چالش ش��ده و ما اعتقاد داریم فردی که در هیات های 
استانی تایید صاحیت شده،  بررسی دوباره پرونده او 
در هیات مرکزی انتخابات شوراهای اسامی خاف 
قانون است. عضو کمیسیون اجتماعی تاکید: نظارت 
استصوابی فقط به ش��ورای نگهبان مربوط است اما 
اینکه این تایید و رد صاحیت ها را هیات نظارت به 
ویژه هیات نظارت مرکزی پس از اینکه فردی تایید 
صاحیت شده انجام دهد، غیرقانونی است. نماینده 
مردم تالش افزود: این موضوع در جلسه روز گذشته 
صح��ن مطرح ش��د ولی به نظ��رم رییس مجلس به 
صورت کامل این موضوع را متوجه نشدند و به بررسی 
این موضوع توسط هیات مرکزی انتخابات شهر و روستا 
تاکید داش��تند. محمدیاری ادامه داد: رییس مجلس 
باید به این موضوع اش��اره می ک��رد که هیات مرکزی 
انتخابات ش��وراها حق ورود ب��ه پرونده هایی که پیش 
از این تایید صاحیت ش��دند را ندارد ولی ایش��ان در 
جلسه روز گذشته اظهار کردند که همکاران در هیأت 
مرکزی بر اساس قانون مباحث را دنبال کنند و هرگونه 
رد صاحیت باید بر اساس اسناد و مدارک دستگاه های 

ذیربط باشد.

س�خنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه 
گفت و گوها درباره تمدید توافق ایران و آژانس 
در ش�ورای عال�ی امنیت ملی انجام می ش�ود، 
 گفت: تصمیم درباره ای�ن موضوع نهایتا امروز 

-دوشنبه- اعلام خواهد شد. 
ب��ه گ��زارش خبرن��گار سیاس��ی ایرنا، »س��عید 
خطیب زاده« در نشس��ت خبری هفتگی با اصحاب 
رسانه که به شکل مجازی برگزار شد، با گرامیداشت 
سالروز آزادسازی خرمشهر گفت: روز دوشنبه هفته 
گذشته وزیر امور خارجه در نشست اضطراری وزرای 
امور خارجه س��ازمان همکاری کش��ورهای اسامی 
مواض��ع ای��ران در خصوص تحولات س��رزمین های 
اشغالی را مطرح و تاکید کرد که این جنایات باید به 
عنوان جنایت جنگی و اقدام علیه بشریت  شناسایی 
شود و سازمان های بین المللی اقدام مسئولانه داشته 

باشد.
وی با اشاره به سفرهای ظریف به ایتالیا و واتیکان 
گفت: وزیر امور خارجه در این سفر با پاپ و مسئولان 
واتیکان و مقامات عالی ایتالیا دیدار کرد. ظریف روز 
چهارش��نبه هم ب��ه ایرلند رفت و ب��ا وزیر خارجه و 
رئیس جمهور ایرلند رایزنی کرد و صحبت های خوبی 
درباره بازگش��ایی س��فارت ایرلند در تهران صحبت 

شد.
این دیپلمات ارش��د با بیان اینکه چهارشنبه هفته 
گذش��ته هیات های مذاکراتی به تهران برگش��تند و 
رایزنی ه��ا در وین این هفته ادام��ه می یابد، تصریح 
کرد: نمایندگان ویژه ایران در امور یمن و افغانستان 
با همتایان خود نیز رایزنی کردند. ظریف با جوسپ 
بورل نیز صحبت کرده و روز شنبه نیز سرکنسولگری 

ایران در حلب به شکل برخط برگزار شد.
خطیب زاده ادامه داد: وزیر امور خارجه فردا هم به 

جمهوری آذربایجان و ارمنستان می رود.
وی درباره تمدید توافق ایران و آژانس خاطرنشان 
کرد: درباره تمدید توافق ایران و آژانس باید دو نکته 
گفته شود. گفت و گو درباره این موضوع در شورای 
عالی امنیت ملی انجام شده و در پروسه نهایی شدن 
اس��ت.  با نهایی ش��دن، دبیرخانه یا سازمان انرژی 

اتمی خبر آن را اعام می کنند.
سخنگوی وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه این 
توافق دسترس��ی فراپادامانی به آژانس را نمی دهد، 
ابراز داش��ت: یک تصمیم بین ایران و آژانس اس��ت 

که فیلم برداری ها در چارچوب پروتکل الحاقی انجام 
ش��ود ولی دسترسی به بازرس��ان آژانس داده نشود. 
بعد از این هم دسترسی فراپادمانی به بازرسان داده 

نمی شود.  تصمیم دراین باره نهایتا اعام می شود.
خطی��ب زاده درباره احتمال تواف��ق درباره احیای 
برج��ام و اظهارات دوگانه طرفهای ایرانی و غربی در 
این خصوص ابراز داش��ت: دو گان��ه ای وجود ندارد. 
کاما روش��ن است که پیش��رفت های قابل توجهی 
داش��تیم و فکر می کنیم تفاهم در دس��ترس است.  
آنچه باقی مانده قابل توجه هس��تند. آنها باید مورد 

مداقه قرار گرفته و پیگیری شوند.  
وی افزود: اگر تصمیم سیاسی در واشنگتن گرفته 
ش��ود و از ادبیات و رفتار و منش دولت قبلی فاصله 
گرفته ش��ود و از کمپین فشار حداکثری دور شوند، 
آنچه باقی مانده، می تواند به راحتی به نتیجه برسد. 
اگ��ر این اتفاق رخ دهد، تواف��ق با مداقه قابل تفاهم 
اس��ت ولی اگر آمریکا برای حفظ آن میراث شکست 
خورده به وین برگردد،  آنچ��ه باقی مانده، می تواند 

طولانی شود 
رئیس مرکز دیپلماس��ی عمومی و رسانه ای وزارت 
امور خارجه با تاکید ب��ر اینکه ماک ما متن برجام 
است، عنوان کرد: آنچه نوشته باید نعل به نعل اجرا 
ش��ود و منافع ایران تامین شود. بعد از رفع تحریم ها 
و راس��تی آزمایی ها ایران آم��اده متوقف کردن اقدام 

جبرانی خود است.
خطیب زاده خاطرنشان کرد: کسی فراموش نکند 
برج��ام به خاط��ر صبر راهبردی و اقدام��ات باتدبیر 
ایران زنده اس��ت و نه اقدامات آنه��ا. آمریکا با تمام 
توان سعی کرد برجام از بین ببرد و اروپا با بی  عملی 
ام��کان انتفاع ایران از برج��ام را از بین برد. بنابراین 
طرف مقابل از این فرصت اس��تفاده کند. این پنجره 

فرصت برای همیشه باز نخواهد بود.

سخنگوی دستگاه دیپلماس��ی در پاسخ به سوال 
ایرن��ا درباره توافق تهران و دوبلین برای بازگش��ایی 
س��فارت ایرلن��د در ایران یادآور ش��د: درب��اره این 
موضوع هم در سفر ظریف به ایرلند و هم سفر وزیر 
خارجه ایرلند به تهران گفت وگو و توافق شده است. 
گفت وگوهای اجرایی آغاز ش��ده اس��ت. دوستان در 
بخش اروپ��ای وزارت خارجه باید ب��ا همتایان خود 
درباره اقدامات اجرایی باید به نقش��ه راه برسند. این 

تصمیم گرفته شده و باید اجرا شود.  
وی در پاسخ به س��وال دیگر خبرنگار ایرنا درباره 
مذاکرات وی��ن عنوان کرد: درخصوص آنچه در وین 
اتفاق می افتد، با دقت و رعایت تمامی ابعاد اظهارنظر 
کردیم. تنها وقتی توافق خواهیم کرد که همه آنچه 
مدنظر ایران اس��ت و همه آنچه که باید توافق شود، 
درباره آنها توافق ش��ود. ممکن اس��ت یک هفته، دو 
هفت��ه و یک ماه طول بکش��د. مداقه و دقت برای ما 

اولویت است.  
سخنگوی دس��تگاه دیپلماس��ی با تاکید بر اینکه 
اجازه فرسایش��ی ش��دن مذاکرات را هم نمی دهیم، 
گفت: اینک��ه روزانه به مقامات عال��ی نظام گزارش 
داده می شود هم به خاطر این است تا از مسائل آگاه 
باش��ند و هم اگر نظری دارند، مطرح کنند. بنابراین 
پاس��خ اینکه آیا گفت وگوها قفل ش��ده، خیر است و 

پیشرفت قابل توجی شده است.
 خطیب زاده اضافه کرد: درباره تحریم های بخشی، 
اقتص��ادی و موضوع��ات اصلی توافق ش��ده اس��ت. 
پرانتزه��ا در متن رفع تحریم ها ت��ا حد زیادی پاک 

شده و چند موضوع باقی مانده است.
 وی با بیان اینکه درباره اقدامات هسته ای متن به 
توافقات خوبی رس��یده است، اظهار داشت: دوستان 
سازمان انرژی هس��ته ای گفت وگوها را پیش بردند 
و بقیه موضوعات حل ش��ده اس��ت. درباره ترتیبات 
اجرایی از جمله راستی آزمایی موضوعاتی باقی مانده 

ولی آنها هم پیشرفت خوبی داشته است.
س��خنگوی وزارت امور خارجه یادآورش��د: توافق 
در وین نیازمند تصمیم سیاس��ی در وانشگتن است. 
آمریکا بجای استفاده از وقت و انرژی وین برای دفاع 
از میراث شکست خورده ترامپ مسیر را عوض کرده 
و به مس��یر تعهدات خ��ود در ذیل برجام و قطعنامه 
۲۲۳۱ برگردد. در این صورت مسیر پیشرو طولانی 

نخواهد بود.

ی��ک هی��ات پارلمان��ی از مجلس 
ش��ورای اس��امی ایران بنا بر دعوت 
دولت سوریه به این کشور سفر کرده 
و قرار است بر روند برگزاری انتخابات 
ریاس��ت جمهوری در این کش��ور که 
قرار اس��ت روز چهارش��نبه ۵ خرداد 

۱۴۰۰ برگزار شود، نظارت کند. 
به گزارش ایرنا، این هیات پارلمانی 
ش��امل زهره الهیان عضو کمیس��یون 
امنیت ملی مجلس و فاطمه مقصودی 
عضو هیات رئیس��ه کمیس��یون امور 

داخلی و شوراها است.

زهره الهیان عضو کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسامی در گفت و گوی اختصاصی با 
خبرن��گار اعزامی ایرنا به س��وریه در 
خصوص این دیدار و اهداف آن گفت، 
ای��ن هیات ب��ه جهت نزدی��ک بودن 
انتخابات ریاس��ت جمهوری س��وریه 
و بنا بر دعوت این کش��ور به دمش��ق 
اعزام شده است.  رئیس کمیته حقوق 
بشر کمیسیون امنیت ملی افزود، جدا 
از هیات پارلمانی جمهوری اس��امی 
ای��ران، هیات های پارلمانی دیگری از 
کشورهای مختلف برای نظارت بر این 

انتخابات در سوریه حضور می یابند.
عض��و کمیس��یون امنی��ت ملی و 
سیاس��ت خارج��ی مجلس ش��ورای 
اس��امی در خصوص ای��ن انتخابات 
نیز گفت، ش��واهد حاکی از آن است 
که انتخاباتی با مشارکت بالا را شاهد 
خواهیم بود و مردم به مناس��ب ترین 
فرد برای بازس��ازی س��وریه و تحقق 
پیشرفت این کشور رای خواهند داد و 
دولت آینده سوریه نیز با پشتوانه رای 
بالای مردم قوی و مقتدر خواهد بود.

الهی��ان در خصوص روابط پارلمانی 
دو کش��ور بویژه پس از آغاز جنگ در 
سوریه نیز گفت، روابط پارلمانی میان 

دو کش��ور همواره مس��تحکم بوده و 
مجلس شورای اسامی ایران در همه 
شرایط پش��تیبان ملت سوریه بوده و 
تعام��ات با مجلس س��وریه را حفظ 
کرده است ؛ از سال ۱۳۹۰ که شروع 
حمله گروه های تروریستی به سوریه 
و دمش��ق بود، مجلس ایران حمایت 
خود را از ملت سوریه اعام کرد و طی 
این مدت نیز تعام��ل و ارتباط خوبی 
ب��ا مجلس و دولت این کش��ور برقرار 
بوده است. سیاس��ت کان جمهوری 
اس��امی ایران این بوده اس��ت که در 
ش��رایطی که قدرت ه��ای بزرگ دنیا 
از گروه های تروریس��تی حمایت می 
کردند و این گ��روه ها فجایعی بزرگ 
در منطقه بویژه در سوریه به بار آوردند، 
ایران همواره پشتیبان ملت سوریه بوده 
و مجلس شورای اسامی هم همواره از 
این سیاست حمایت کرده است و تعامل 
با مجلس سوریه را در دستور کار خود 
داشته است، امیدواریم در آینده هم این 
تعامل و ارتباط همچنان باقی بماند. ما 
بر اساس دیپلماس��ی پارلمانی با گروه 
دوستی پارلمانی ایران و سوریه ماقات 
های��ی را خواهیم داش��ت و تاش می 
کنیم تعامل بین دو مجلس به صورت 

جدی تر برقرار باشد .

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس:

احتمال تغییرات در هیات رییسه مجلس وجود دارد
سخنگوی وزارت امور خارجه: 

گفت و گوها درباره تمدید توافق ایران و آژانس در شورای عالی 
امنیت ملی انجام می شود

یک هیات پارلمانی ایرانی بر انتخابات سوریه نظارت می کند

 با کرونا
تا تابستان ۱۴۰۰

گزارش »عصرآزادی« از خطرات بی تفاوتی مردم
در قبال رعایت پروتکل های بهداشتی؛
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سرمایه گذاری در صنعت 
برق از نیازهای ضروری 
کشور است

 صفحه2««

 یکهزار و ۵۰۰ واگن
 و لکوموتیو نوسازی

می شود

معاون اول رییس جمهور: وزیر راه:

شماره  5420 /  سال 25 / سه شنبه  4 خرداد  1400 /  13  شوال May  2021  /1442  25   /  8 صفحه 2۰۰۰۰ ریال

 صفحه3 ««

رنگ کرونایی 
۱۳ شهرستان 

آذربایجان شرقی 
نارنجی است

7
 افزایش حدود 

800 درصدی قیمت 
 کاغذ روزنامه 

طی 5 سال

3

معاون دانشگاه علوم پزش��کی تبریز گفت: 
از مجموع 2۱ شهرس��تان آذربایجان شرقی، 
۱3 شهرستان در وضعیت کرونایی نارنجی 

و مابقی در وضعیت زرد قرار دارند...

رئیس س��ندیکای تولیدکنن��دگان کاغذ و 
مقوای ایران با بیان اینکه مهم ترین مشکل 
کاغذ، ارز اس��ت ،گفت: از این رو با افزایش 
قیمت قدرت خری��د روزنامه ها برای تامین 
کاغذ مورد نیاز کاهش پیدا می کند بنابراین 
ب��ا افزایش جهش��ی قیمت ارز ش��اهد این 

وضعیت هستیم...

 شمارش معکوس
 تا ماراتن مرگ

و زندگی

7
چگونه خسارت خود 

را از صنعت برق 
بگیریم؟

۴

تیم ملی سیزده روز دیگر نخستین بازی خود 
را در بحرین و در چارچوب انتخابی جام جهانی 
مقابل هنگ کنگ برگ��زار می کند.به گزارش 
ایسنا، با برگزاری بازی های معوقه از لیگ برتر 
ایران و مصاف تیم های استقلال و پرسپولیس 
با رقبای خود که در بین سایر تیم ها بیشترین 

بازیکن ملی پوش را دارند..

مدی��رکل دفتر مدیری��ت مصرف و خدمات 
مشترکین گفت: مش��ترکان نگران دریافت 
خس��ارات برق��ی خود ک��ه به دلی��ل قطع 
و وص��ل برق پی��ش آمده نباش��ند چراکه 
ب��ه راحتی م��ی توانند درخواس��ت خود را 
 در س��امانه درج کنن��د و قطع��ا پیگی��ری 

خواهد شد...
 صفحه  2««
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